
 

 

De raad van de gemeente Son en Breugel, in openbare vergadering bijeen op 30 mei 2024; 

 

Gezien het voorstel van het college van burgemeester en wethouders ‘Zienswijze Concept 

programmabegroting Metropoolregio Eindhoven 2025’ d.d. 23 april 2024. 

 

 

Overwegende dat: 

a. Een goed functionerend MRE-verband erg belangrijk is, zeker gezien de uitdagingen die de 

schaalsprong in de regio met zich meebrengt; 

b. De gemeenteraad de gelegenheid heeft een zienswijze in te dienen op de concept 

programmabegroting van de Metropoolregio Eindhoven 2025; 

c. De door het college voorgestelde zienswijze te scherp van toon is en daarmee een negatieve 

lading krijgt. 

 

 

BESLUIT: 

Het voorgestelde besluit van het college van burgemeester en wethouders in die zin aan te passen, 

dat beslispunt 1 wordt vervangen door: 

“ 1. Een zienswijze in te dienen op de concept-programmabegroting Metropoolregio Eindhoven 

2025, conform de zienswijzebrief in bijlage 1”.  

 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Son en Breugel, 30 mei 2024 

Flip Verhagen (D66), Gert Jan van Steenhoven (CDA) en Martien Merks (VVD)
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Geacht dagelijks bestuur, 
 
Op 11 maart 2024 heeft u ons de concept-programmabegroting Metropoolregio Eindhoven 2025 
aangeboden. Hierbij ontvangt u onze zienswijze hierop. 
  
Rol van de raad 
In uw brief geeft u aan dat u, in het licht van de regionale samenwerking, waarde hecht aan de rol en 
bevoegdheden van gemeenteraden. Daartoe wenst u steviger in te zetten op actieve betrokkenheid aan 
de voorkant van beleidsprocessen. Deze zienswijze juichen wij enorm toe en kijken uit naar de wijze 
waarop dit wordt omgezet in de praktijk. De eerste veranderingen zijn al wel zichtbaar, maar het 
betrekken van de raad gebeurt nog niet vanzelf en verloopt nog niet optimaal. Dat begrijpen we omdat 
we samen nog moeten gaan ervaren en leren wat de beste werkwijze is. 
  
We gaan ervanuit dat u ook doelt op de rol van gemeenteraden bij de begroting als sprake is van nieuwe 
besluiten of voornemens ten opzichte van het eerder vastgestelde Samenwerkingsakkoord. In onze 
ogen is dat het geval als nieuwe functies aan de organisatie van MRE worden toegevoegd, die buiten de 
eerder afgesproken financiële kaders gaan. 
  
Versterking van de MRE-organisatie vraagt om meer toelichting  
Vorig jaar hebben we voorgesteld om een goede regionale discussie te voeren naar aanleiding van het 
organisatie-adviestraject, dat toen nog in voorbereiding was. In de beantwoording van onze zienswijze 
heeft u aangegeven dat het organisatieadvies zich zou richten op de inrichting van de organisatie in het 
verlengde van de kaders die in het samenwerkingsakkoord zijn vastgesteld. Het voorstel van de 
personele uitbreiding van de MRE-organisatie past daar in onze ogen niet in.  In onze ogen heeft de 
communicatie over het  organisatie-adviestraject en de uitkomst daarvan tekort geschoten. We 
verzoeken u om hier alsnog helder over te communiceren. 
  
Gemeentelijk financiën versus regionale ambities 
We zien een toenemende spanning ontstaan tussen de snelheid van de ontwikkelingen in onze regio 
enerzijds en de financiële en uitvoeringsvraagstukken die op gemeenten afkomen anderzijds. Ook het 
zogenaamde Beethoven-akkoord, waardoor het Rijk wederom een forse bijdrage levert aan onze regio, 
leidt tot vraag om een nieuwe financiële bijdrage van gemeenten. Deze spanning wordt versterkt door 
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gemeentebegrotingen die komende jaren onder druk staan als gevolg van verlagingen van het 
gemeentefonds. Dit leidt voor gemeenten tot sterke begrenzingen van de financiële middelen, zodat we 
keuzes moeten maken. 
 
We ervaren net als u dat er druk staat op het realiseren van de ambities op het gebied van wonen, 
werklocaties, mobiliteit en duurzaamheid; de verwachte schaalsprong is afgelopen jaren in een 
versnelling geraakt. Vorig jaar hebben we hierover onze regionale ambities vastgelegd in het 
Samenwerkingsakkoord 2023-2026. Tegelijkertijd is het inmiddels ook duidelijk dat gemeenten op korte 
termijn geconfronteerd worden met een nieuwe financiële werkelijkheid. We moeten meer dan in het 
verleden scherpe keuzes op basis van prioriteiten maken en in wat we wel en niet kunnen doen. 
Wanneer gemeenten moeten bezuinigingen vanwege minder Rijksbijdragen, zullen de bijdragen aan de 
gemeenschappelijke regelingen zoals de MRE, ook omlaag moeten gaan.  
Ons dringende verzoek aan u is om onze financiële uitdagingen mee te laten wegen bij uw keuzes en 
voor de begroting voor 2025 realistischer te zijn in wat we daadwerkelijk samen kunnen doen.  
  
Tijdelijke financiering via stimuleringsfonds 
Net als vorig jaar stelt u voor om een deel van de nieuwe personele uitbreiding van de MRE-organisatie 
te financieren door het tijdelijk verminderen van de omvang van het stimuleringsfonds. We vragen om 
aandacht voor de tijdelijkheid van de financiële dekking voor een deel van de personele capaciteit in de 
MRE-organisatie en verzoeken u om in de loop van dit jaar te komen met voorstellen voor een 
structurele oplossing. 
 
U geeft aan dat zal worden gekeken naar de toekomst van het stimuleringsfonds. De aanleiding hiervoor 
lijkt voort te komen uit de ambitie om de organisatie uit te breiden. Dit mag naar onze mening niet de 
beeldvorming en dus de resultaten van onderzoek naar de toekomst van het stimuleringsfonds 
beïnvloeden. Wij wensen als gemeente actief betrokken te worden bij dit onderzoek en afwegingen die 
daarna gemaakt moeten worden. 
 
Met onze zienswijze willen we een bijdrage leveren aan de discussie over een ontwikkeling van 
Zuidoost-Brabant die past bij de mogelijkheden van de gemeenten. We zien met veel belangstelling uit 
naar uw reactie op onze zienswijze. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens de gemeenteraad van Son en Breugel 
De griffier,    De voorzitter, 
 
 
Moniek Weerts    Suzanne Otters-Bruijnen 


